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PROTOKOLL 

 

Beredningsgruppen för Kävlingeåns vattenråd 

 

Tid: Onsdagen den 13 nov, 2024 

Klockan 9.00 – 14:00 inkl lunch på Gästis i Sjöbo (vattenrådet bjuder) 

 

Plats: Sjöbo kommunhus, Gamla torg 10, 275 30, Sjöbo 

Konferensrum Sjöbo, 1 trappa upp 

 

Bilagor:  Bilaga 1 Vattenvårdsplan 2.0 

 Bilaga 2 Aktuella åtgärder Ekologigruppen 

 Bilaga 3 Lillås bevattningsvåtmark 

 

Ledamöter: 

Kommunrepresentanter: 

Hjalmar Åhrén, ordf  Lunds kommun 

Emelie Willsäter  Sjöbo kommun 

Frida Johansson  Sjöbo kommun 

Annika Söderman  Eslövs kommun 

Patrik Lund  Kävlinge kommun 

Maja Holmgren  Lomma kommun 

Mikael Ulvholt, digitalt  Hörby kommun  

Åsa Abrahamsson  Höörs kommun 

 

Företag/industrier: 

Hadil Karim  Nordic Sugar 

Marie Caesar Björk  Kraftringen 

Magdalena Lindberg Eklund  Sydvatten 

 

Adjungerade:  

Therese Parodi, sekreterare  Vattenrådssamordnare Kävlingeå 

Christoffer Bonthron  Vattenrådssamordnare Kävlingeå /Höje 

 

Konsult: 

 Timothy Williams   Ekologigruppen 

 

Övriga: 

Jesper Persson  Vattensamordnare Lunds kommun 

Christian Alsterberg  Sydvatten 

 

 

Assently: 2d29446daeaeedd14b88134ece084b6be94f2be899487b5b1507747a040d15b4f1792d79316f0f2aaef2607dcfb7669c7b843efa3a24665cfde7b9078f870c3c



  

2 (8) 

 

Beredningsgruppsmötet inleddes med dialogmöte Vattenvårdsplan 2.0 

Kl 9-11 – Dialogmöte VVP 2.0 

Kl 11-12 – Beredningsgruppsmöte 

Kl 12-13 – Vattenrådet bjuder på lunch på Gästis 

Kl 13-14 - Beredningsgruppsmöte 

 

 

§ 1.  Val av justerare  

  Beredningsgruppen beslutar 

• att välja Patrik Lund till justeringsperson 

 

§ 2. Dagordningen 

 

  Flytta fram §4 innan §3 eftersom Thomas Quist presenterade. 

  Tillägg till dagordningen ang. WWS-projekt, under §5 punkt Övrigt 

  Tillägg till dagordningen ang. Land4Climate-projektet, under §5 punkt Övrigt. 

  Föregående protokoll: beredningsgruppen 2024-09-04   

 

  Beredningsgruppen beslutar 

• att godkänna dagordningen, samt 

• att lägga föregående protokoll till handlingarna 

 

§ 3.  Utvalda beslutspunkter från föregående styrelsemöte 2024-09-26  

 

- att beredningsgruppen föreslår ett samrådssvar gällande bevattningsuttag i 

Kävlingeån när remissen kommer ut 

 

- att kansliet tar fram ett förslag på ny delegationsordning som presenteras på ett 

styrelsemöte framöver 

 

- med hänvisning till EY:s analys - särskilt uppgiften att EU nyligen bekräftat att 

en ideell förening kan ha en ekonomisk verksamhet - förordar styrelsen att 

Kävlingeå vattenråd anmäler för momsregistrering från den 1 januari 2025. Det 

innebär att vattenrådet efter årsskiftet fakturerar alla avgifter inkl. moms 

(utgående moms). Eftersom över året ankommande fakturor alltid inkluderar 

moms (ingående moms) och statens bidrag är utan moms kommer vattenrådet 

återkräva moms från Skatteverket. Ett definitivt beslut förväntas på styrelsemötet i 

november. 

 

Styrelsen uppmanar samtidigt Lunds kommun att förankra ett sådant beslut hos 

berörda medlemskommuner. 

 

Styrelsen uppdrar samtidigt EY att hos Skatteverket förbereda en ansökan om 

momsregistrering. 

 

Beredningsgruppen beslutar 

• att lägga informationen till handlingarna 
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 § 4. Beredningsgruppens roll och förfarande 

  Kansliet informerar och öppen diskussion 

 

Thomas Quist, ordförande i Kävlingeå vattenråds styrelse informerade 

beredningsgruppen kring vilka arbetsområden gruppen ska hantera, samt vilka 

frågor som ska hanteras av styrelsen. Thomas informerade att beredningsgruppen 

inte ska syssla med frågor som berör vattenrådets organisation, denna fråga 

hanteras av styrelsen. Nedan redovisas de punkter som Thomas informerade att 

beredningsgruppen ska syssla med: 

 

1. Vattenvårdsprojekten 

2. Uppdrag från styrelsen 

3. Stöttning/hjälp till samordnarna, tex remisshantering 

 

Beredningsgruppen diskuterade att det kan underlätta om beredningsgruppens 

respektive styrelsens roll fastställs i ny delegationsordning. 

 

Beredningsgruppen beslutar 

• att lägga informationen till handlingarna 

 

 

 § 5. Vattenvårdsprogram Kävlingeån    

 

• Vattenvårdsplan 2.0    Bilaga 1 

Christoffer Bonthron informerade enligt ppt-presentationen som läggs in i 

OneDrive-länken.  

 

• Aktuella åtgärder    Bilaga 2 

Timothy Williams gav en lägesrapport för pågående projekt enligt ppt-

presentationen som läggs in i OneDrive-länken. 

 

• Potentiella projekt att diskutera under beredningsgruppsmötet 

Therese Parodi informerade och öppen diskussion 

 

-Lillås bevattningsvåtmark    Bilaga 3 

 

I Sjöbo kommun finns en befintlig bevattningsdamm på en yta av ca 0,65 ha och 

en volym på uppskattningsvis 23 000 m3 då den är helt fylld. Förslaget är att 

utöka den norrut med så att totala storlek blir 1,2 ha vid fylld damm och med en 

total bevattningsvolym på 43 000 m3 (befintliga + utökade). Vattenrådet 

finansierar grävning till 0,7 m schaktdjup, markägaren finansierar resterande 

andel. Detta uppskattas kosta ca 500 000 kr och den främsta miljönyttan blir 

näringsrening, men den bidrar också med biologisk mångfald samt alla fördelar 

med bevattningsfunktionen, dvs. att vatten och näring recirkuleras ut på fälten. 

 

Beredningsgruppen är ok med åtgärden, tycker det verkar kostnadseffektivt. Men 

om det är betesmark (med kontinuitet och stort biologiskt värde) som tas i anspråk 

så är de restriktiva till projektet. Kansliet kollar upp detta. 
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Diskussion ifall en investerad krona är bättre eller sämre än på annan plats? (Om 

vi gör denna tillkommande yta som ”vanlig” våtmark någon annanstans.) 

Det behövs en ”tabell/verktyg/redskap” och process kring hur vi prioriterar mellan 

åtgärder och som tar hänsyn till olika nyttor. Beredningsgruppen vill veta att rätt 

sak görs på rätt plats. 

 

Fortsättningsvis behöver inte beredningsgruppen besluta om alla projekt, kansli 

och Ekologigruppen kan fortsätta som innan med att ta fram projektförslagen, 

men kansliet ska vara mer transparent i redovisningen för beredningsgruppen och 

visa hur vi har prioriterat bland åtgärderna. Sedan kan beredningsgruppen 

användas vid behov för diskussion.  

 

• Fokus Vombsjön 

Christian Alsterberg, Sydvatten föredrar 

 

- Temadagen 10 sep var mycket lyckad. Ca 100 deltagare, politiker, boende, 

lantbrukare, tjänstepersoner, konsulter, lärare. Mycket positiva ord vid 

utvärderingen. 

- Våtmarksentreprenad Hjälmaröd 9:1 är klar och slutbesiktigad. 

- Standardiserat nätprovfiske genomfördes i aug. Måttlig status på fisksamhället 

- vilket är ett normalt betyg för en sådan typ av sjö. 

- Pågående Entreprenad fiskebåtshamnen. Nuvarande hamn fungerar ej vid 

lågvattenflöden. 

- Fokus Bolmen besökte Fokus Vombsjön 23 okt 2024 

- Fiskvägen Lilla Torpsbäcken - färdigställd. Kamera ska installeras under vintern. 

Slutbesiktigad och klar. 

 

• Övrigt 

Kansliet informerar 

 

- Reduktionsfiske i Sövdesjön har genomförts av Klara Vatten. Mest mört som går 

till biogas och mindre del till Skånes djurpark. 16 ton efter tre av 5 dagar. 

 

- Anläggningen vid Örtofta – Annika Söderman berättar 

Rekreationsåtgärd, promenadstig vid Örtofta slott med broar över ån. Klagomål 

från allmänheten då markägaren inte sköter anläggningen. Anläggningen har 

övergått till fastighetsägaren. Vad har kommunen för ansvar? Vad har Vattenrådet 

för ansvar? Jämför med frågan som har utretts om det hade varit en damm som 

anlagts – detta har utretts. 

 

Nedanstående tre punkter bordlades pga tidsbrist: 

- Projektbesöket i Kenya/Tanzania 3-16 okt 

- WWS projektet 

- Land4Climate 

 

 

  Beredningsgruppen beslutar 

• att godkänna fortsatt arbete inom vattenvårdsplan 2.0 enligt redovisad planering 
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• att godkänna fortsatt arbete inom vattenvårdsprogrammet enligt redovisad 

planering 

• att föreslå styrelsen fortsatt arbete gällande Lillås bevattningsvåtmark med 

beredningsgruppens inspel ovan under beaktning. 

• att lägga övrig information till handlingarna 

 

§ 6.  Hantering av remisser 

  Kansliet informerar och öppen diskussion 

 

  Vilka remisser är relevanta att svara på, hur gå tillväga? 

Hjalmar Åhrén, Åsa Abrahamsson, Annika Söderman samt kansliet bildar en 

arbetsgrupp som tar fram en rutin/riktlinje för hur remisser kan hanteras. Syftet är 

att utreda hur beredningsgruppen ska stötta kansliet, undvika 

dubbelarbete/dubbelsvar, etc. 

 

  Beredningsgruppen beslutar 

• att ovan tillsatt arbetsgrupp utreder hur remisser ska hanteras 

 

§ 7.  Reparation och underhåll 

 Therese Parodi informerade 

   

Kansliet hade ett möte där frågan om förhållningssätt kring reparation och 

underhåll diskuterades, vad som framgick på mötet sammanfattas nedan: 

 

Sammanfattning av mötet 

  

• Årlig budget för reparation och underhåll ska förbrukas 

• På längre sikt kan budget behöva ökas 

• Strukturerat arbetssätt, ramavtal, besiktning, priolista, miljönytta, systematisk 

genomgång av befintliga anläggningar. Inspiration kan tas från Höjeå vattenråd. 

• Kostnad-nytta är oftast högre för rep underh än nyanläggning. Kostnad-nytta ska 

vara hög för att rep-underh ska genomföras. 

 

Beredningsgruppen beslutar 

• att lägga informationen till handlingarna 

 

§ 8.  Överlämning av avtal  

 Kansliet informerar  

 

Vi kommer inte utreda frågan om överlämnande av avtal vidare med jurister. 

Istället tar vi varje fall enskilt när behov uppkommer. De flesta markägare tar 

troligen inte upp ämnet, och om man ska ha en policy och göra det på rätt sätt så 

måste man gå till domstol med 250+ anläggningar. 

 

Beredningsgruppen beslutar 

• att lägga informationen till handlingarna 

 
 

§ 9.  Anmälningar  
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2024-08-29 Beställning av entreprenad för reparation av faunapassage och 

dämme på fastigheten Tolånga S:5, S:6 och 12:6, Sjöbo kommun 

2024-08-30 Beställning av entreprenad för anläggning av våtmarker på 

Blentarp 14:2, Sjöbo kommun 

2024-09-17 Samlokalisering av Segeåns vattendragsförbund och vattenråds 

kansli samt avtal med Kävlingeåns- och Höje å vattenråd 

2024-09-17 Den multifunktionella våtmarken i Södra Sandby -Ett år senare, 

Susanna Ibjer, Examensarbete Biologiska institutionen 

2024-09-24 Signerad beställning Båtisättningsramp vid Vombsjön, Sjöbo 

kommun 

2024-09-25 Avtal Lunds kommun 1,5 tjänst 

2024-10-01 Granskning Tomelilla vattentjänstplan 

2024-10-01 ÄTA Hjälmaröd våtmarker 

 

Beredningsgruppen beslutar 

• att lägga anmälningarna till handlingarna  
 

 

§ 10.  Vattenförvaltning  

Therese Parodi informerar.  

 

2024-09-12 Samråd fördjupad översiktsplan Sjöbo kommun 

2024-10-04 Samråd om MAXIMA VA SYD 

2024-10-16 Remiss Miljöfarlig verksamhet Nordic sugar AB 

2024-10-30 Samråd Vattentjänstplan Eslövs kommun 

 

Beredningsgruppen beslutar 

• att lägga informationen till handlingarna 

 

§ 11.  Recipientkontroll  

Therese Parodi informerar. 

  Inkomna månadsrapporter: 

2024-10-07 Månadsrapport sep 

 

Sammanfattning från månadsrapport i sep: 

• Flödena var fortsatt låga för alla stationer. 

• Låga syrgashalter noterades vid några av provpunkterna. 

• Tillståndet var ”syrefattigt” i Klingavälsån vid Sövdesjöns utlopp (pkt 50) 

• ”Svagt” i Torpsbäcken (pkt 19) 

• ”Måttligt” i Kävlingeån vid Gårdstånga kyrka (pkt 12 A) och i Vombsjöns 

bottenvatten. 

• Stark” grumlat vatten noterades i sjöutloppen från Vombsjön och Sövdesjön (pkt 

17 och 50). 

• Totalfosforhalterna var ”extremt höga” i Vombsjön, Vombsjöns utlopp (pkt 17) 

och i Bråån vid provpunkterna 27, 53A och 32, samt i Klingavälsån (pkt 50). 

• I Vombjön var siktdjupet ”litet” och klorofyll halten ”extremt hög”, vilket tyder 

på fortsatt hög planktonproduktion. 
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• Förfrågan från Sydvatten; de hjälper SLU med provtagning i Klingavälsån ca 

2ggr/mån (1 provplats) och har gjort det under lång tid. Finns möjlighet att lägga 

till provtagningarna inom vår recipientkontroll? SLU beställer prov, EG märker, 

provtar, skickar in. SLU betalar analys. För vattenrådets del skulle det kosta 900 

kr/prov. 

 

Kansliet kollar med SLU om de möjligtvis kan stå för kostnaderna.  

 

Nedanstående punkt bordlades: 

• Klara Vatten som reduktionsfiskat i Sövdesjön har sedan start rekommenderat att 

vi ökar provtagningen för att få mer kontroll vad näringen kommer uppströms. 

Just nu är den högsta punkten i systemet Sövdesjöns utlopp. De rekommenderar 

att vi vid samma tid som provtagning för Sövdesjön även tar i utloppen  på 

Snogeholmssjön och Ellestasjön som ligger uppströms Sövdesjön. 1 gång per år i 

alla tre sjöarna eftersom de är större än 100 ha och båt behövs ej. 

Rekommenderade parametrar är fosfor,  total kväve, färg, turbilitet, klorofyll, 

suspenderade ämnen, TOC, siktdjup (i aug).  

 

Beredningsgruppen beslutar 

- att kansliet tar en förnyad dialog med SLU om de kan stå för kostnaderna om 

vattenrådet inkluderar provtagningen från Sydvatten i Klingvälsån till 

recipientkontrollprogrammet. 

- att lägga informationen till handlingarna. 

 

§ 12.  Administration/Övriga frågor  

  Therese Parodi informerar 

• Sammanträdestider 2024 

Alla möten börjar klockan 9.00 

Beredningsgruppen onsdagar: 

13/11 Sjöbo 

Styrelsemöten torsdagar 

5/12  Höör

 

• Sammanträdestider 2025 

Alla möten börjar kl 9.00 – 12 

Inleds med 1 h dialogmöte VVP 2.0 

Beredningsgruppen onsdagar Styrelsemöten torsdagar 

15/1 Lund 13/2 Sjöbo 

19/3 Höör 10/4 Lomma 

3/9 Kävlinge 25/9 Lund 

12/11 Eslöv 4/12 Hörby 

Årsstämma: 22 maj, plats uppdateras längre fram  
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• Övriga frågor 

- 1 jan flyttar kansliet för Segeå vattenvårdsförbund och vattenråd till Lunds 

kommun 

- Kansliet höll möte 22 okt 2024 med kommunrepresentanter från alla 8 

medlemskommuner gällande ”Översvämning och Torka inom Kävlingeåns 

avrinningsområde” 

- Eventuellt kan Lunds kommun tillhandahålla en 50 % admintjänst som kan delas 

på de 3 vattenråden, Höje, Kävlinge och Segeå till en kostnad av ca 100 000 

kr/vattenråd årligen. 

 

  Beredningsgruppen beslutar 

• att lägga övrig information till handlingarna 

 

                

Therese Parodi & Christoffer Bonthron 

Sekreterare 

 

 

Digital signering på sista sidan  

 

Justeras: 

 

 

Hjalmar Åhrén 

Lunds kommun 

Mötesordförande  

Justeras: 

 

 

Patrik Lund 

Kävlinge kommun 

Justerare
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PROTOKOLL 



 



Beredningsgruppen för Kävlingeåns vattenråd 



 



Tid: Onsdagen den 13 nov, 2024 



Klockan 9.00 – 14:00 inkl lunch på Gästis i Sjöbo (vattenrådet bjuder) 



 



Plats: Sjöbo kommunhus, Gamla torg 10, 275 30, Sjöbo 



Konferensrum Sjöbo, 1 trappa upp 



 



Bilagor:  Bilaga 1 Vattenvårdsplan 2.0 



 Bilaga 2 Aktuella åtgärder Ekologigruppen 



 Bilaga 3 Lillås bevattningsvåtmark 



 



Ledamöter: 



Kommunrepresentanter: 



Hjalmar Åhrén, ordf  Lunds kommun 



Emelie Willsäter  Sjöbo kommun 



Frida Johansson  Sjöbo kommun 



Annika Söderman  Eslövs kommun 



Patrik Lund  Kävlinge kommun 



Maja Holmgren  Lomma kommun 



Mikael Ulvholt, digitalt  Hörby kommun  



Åsa Abrahamsson  Höörs kommun 



 



Företag/industrier: 



Hadil Karim  Nordic Sugar 



Marie Caesar Björk  Kraftringen 



Magdalena Lindberg Eklund  Sydvatten 



 



Adjungerade:  



Therese Parodi, sekreterare  Vattenrådssamordnare Kävlingeå 



Christoffer Bonthron  Vattenrådssamordnare Kävlingeå /Höje 



 



Konsult: 



 Timothy Williams   Ekologigruppen 



 



Övriga: 



Jesper Persson  Vattensamordnare Lunds kommun 



Christian Alsterberg  Sydvatten 
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Beredningsgruppsmötet inleddes med dialogmöte Vattenvårdsplan 2.0 



Kl 9-11 – Dialogmöte VVP 2.0 



Kl 11-12 – Beredningsgruppsmöte 



Kl 12-13 – Vattenrådet bjuder på lunch på Gästis 



Kl 13-14 - Beredningsgruppsmöte 



 



 



§ 1.  Val av justerare  



  Beredningsgruppen beslutar 



• att välja Patrik Lund till justeringsperson 



 



§ 2. Dagordningen 



 



  Flytta fram §4 innan §3 eftersom Thomas Quist presenterade. 



  Tillägg till dagordningen ang. WWS-projekt, under §5 punkt Övrigt 



  Tillägg till dagordningen ang. Land4Climate-projektet, under §5 punkt Övrigt. 



  Föregående protokoll: beredningsgruppen 2024-09-04   



 



  Beredningsgruppen beslutar 



• att godkänna dagordningen, samt 



• att lägga föregående protokoll till handlingarna 



 



§ 3.  Utvalda beslutspunkter från föregående styrelsemöte 2024-09-26  



 



- att beredningsgruppen föreslår ett samrådssvar gällande bevattningsuttag i 



Kävlingeån när remissen kommer ut 



 



- att kansliet tar fram ett förslag på ny delegationsordning som presenteras på ett 



styrelsemöte framöver 



 



- med hänvisning till EY:s analys - särskilt uppgiften att EU nyligen bekräftat att 



en ideell förening kan ha en ekonomisk verksamhet - förordar styrelsen att 



Kävlingeå vattenråd anmäler för momsregistrering från den 1 januari 2025. Det 



innebär att vattenrådet efter årsskiftet fakturerar alla avgifter inkl. moms 



(utgående moms). Eftersom över året ankommande fakturor alltid inkluderar 



moms (ingående moms) och statens bidrag är utan moms kommer vattenrådet 



återkräva moms från Skatteverket. Ett definitivt beslut förväntas på styrelsemötet i 



november. 



 



Styrelsen uppmanar samtidigt Lunds kommun att förankra ett sådant beslut hos 



berörda medlemskommuner. 



 



Styrelsen uppdrar samtidigt EY att hos Skatteverket förbereda en ansökan om 



momsregistrering. 



 



Beredningsgruppen beslutar 



• att lägga informationen till handlingarna 



 



 











  



3 (8) 



 



 § 4. Beredningsgruppens roll och förfarande 



  Kansliet informerar och öppen diskussion 



 



Thomas Quist, ordförande i Kävlingeå vattenråds styrelse informerade 



beredningsgruppen kring vilka arbetsområden gruppen ska hantera, samt vilka 



frågor som ska hanteras av styrelsen. Thomas informerade att beredningsgruppen 



inte ska syssla med frågor som berör vattenrådets organisation, denna fråga 



hanteras av styrelsen. Nedan redovisas de punkter som Thomas informerade att 



beredningsgruppen ska syssla med: 



 



1. Vattenvårdsprojekten 



2. Uppdrag från styrelsen 



3. Stöttning/hjälp till samordnarna, tex remisshantering 



 



Beredningsgruppen diskuterade att det kan underlätta om beredningsgruppens 



respektive styrelsens roll fastställs i ny delegationsordning. 



 



Beredningsgruppen beslutar 



• att lägga informationen till handlingarna 



 



 



 § 5. Vattenvårdsprogram Kävlingeån    



 



• Vattenvårdsplan 2.0    Bilaga 1 



Christoffer Bonthron informerade enligt ppt-presentationen som läggs in i 



OneDrive-länken.  



 



• Aktuella åtgärder    Bilaga 2 



Timothy Williams gav en lägesrapport för pågående projekt enligt ppt-



presentationen som läggs in i OneDrive-länken. 



 



• Potentiella projekt att diskutera under beredningsgruppsmötet 



Therese Parodi informerade och öppen diskussion 



 



-Lillås bevattningsvåtmark    Bilaga 3 



 



I Sjöbo kommun finns en befintlig bevattningsdamm på en yta av ca 0,65 ha och 



en volym på uppskattningsvis 23 000 m3 då den är helt fylld. Förslaget är att 



utöka den norrut med så att totala storlek blir 1,2 ha vid fylld damm och med en 



total bevattningsvolym på 43 000 m3 (befintliga + utökade). Vattenrådet 



finansierar grävning till 0,7 m schaktdjup, markägaren finansierar resterande 



andel. Detta uppskattas kosta ca 500 000 kr och den främsta miljönyttan blir 



näringsrening, men den bidrar också med biologisk mångfald samt alla fördelar 



med bevattningsfunktionen, dvs. att vatten och näring recirkuleras ut på fälten. 



 



Beredningsgruppen är ok med åtgärden, tycker det verkar kostnadseffektivt. Men 



om det är betesmark (med kontinuitet och stort biologiskt värde) som tas i anspråk 



så är de restriktiva till projektet. Kansliet kollar upp detta. 
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Diskussion ifall en investerad krona är bättre eller sämre än på annan plats? (Om 



vi gör denna tillkommande yta som ”vanlig” våtmark någon annanstans.) 



Det behövs en ”tabell/verktyg/redskap” och process kring hur vi prioriterar mellan 



åtgärder och som tar hänsyn till olika nyttor. Beredningsgruppen vill veta att rätt 



sak görs på rätt plats. 



 



Fortsättningsvis behöver inte beredningsgruppen besluta om alla projekt, kansli 



och Ekologigruppen kan fortsätta som innan med att ta fram projektförslagen, 



men kansliet ska vara mer transparent i redovisningen för beredningsgruppen och 



visa hur vi har prioriterat bland åtgärderna. Sedan kan beredningsgruppen 



användas vid behov för diskussion.  



 



• Fokus Vombsjön 



Christian Alsterberg, Sydvatten föredrar 



 



- Temadagen 10 sep var mycket lyckad. Ca 100 deltagare, politiker, boende, 



lantbrukare, tjänstepersoner, konsulter, lärare. Mycket positiva ord vid 



utvärderingen. 



- Våtmarksentreprenad Hjälmaröd 9:1 är klar och slutbesiktigad. 



- Standardiserat nätprovfiske genomfördes i aug. Måttlig status på fisksamhället 



- vilket är ett normalt betyg för en sådan typ av sjö. 



- Pågående Entreprenad fiskebåtshamnen. Nuvarande hamn fungerar ej vid 



lågvattenflöden. 



- Fokus Bolmen besökte Fokus Vombsjön 23 okt 2024 



- Fiskvägen Lilla Torpsbäcken - färdigställd. Kamera ska installeras under vintern. 



Slutbesiktigad och klar. 



 



• Övrigt 



Kansliet informerar 



 



- Reduktionsfiske i Sövdesjön har genomförts av Klara Vatten. Mest mört som går 



till biogas och mindre del till Skånes djurpark. 16 ton efter tre av 5 dagar. 



 



- Anläggningen vid Örtofta – Annika Söderman berättar 



Rekreationsåtgärd, promenadstig vid Örtofta slott med broar över ån. Klagomål 



från allmänheten då markägaren inte sköter anläggningen. Anläggningen har 



övergått till fastighetsägaren. Vad har kommunen för ansvar? Vad har Vattenrådet 



för ansvar? Jämför med frågan som har utretts om det hade varit en damm som 



anlagts – detta har utretts. 



 



Nedanstående tre punkter bordlades pga tidsbrist: 



- Projektbesöket i Kenya/Tanzania 3-16 okt 



- WWS projektet 



- Land4Climate 



 



 



  Beredningsgruppen beslutar 



• att godkänna fortsatt arbete inom vattenvårdsplan 2.0 enligt redovisad planering 
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• att godkänna fortsatt arbete inom vattenvårdsprogrammet enligt redovisad 



planering 



• att föreslå styrelsen fortsatt arbete gällande Lillås bevattningsvåtmark med 



beredningsgruppens inspel ovan under beaktning. 



• att lägga övrig information till handlingarna 



 



§ 6.  Hantering av remisser 



  Kansliet informerar och öppen diskussion 



 



  Vilka remisser är relevanta att svara på, hur gå tillväga? 



Hjalmar Åhrén, Åsa Abrahamsson, Annika Söderman samt kansliet bildar en 



arbetsgrupp som tar fram en rutin/riktlinje för hur remisser kan hanteras. Syftet är 



att utreda hur beredningsgruppen ska stötta kansliet, undvika 



dubbelarbete/dubbelsvar, etc. 



 



  Beredningsgruppen beslutar 



• att ovan tillsatt arbetsgrupp utreder hur remisser ska hanteras 



 



§ 7.  Reparation och underhåll 



 Therese Parodi informerade 



   



Kansliet hade ett möte där frågan om förhållningssätt kring reparation och 



underhåll diskuterades, vad som framgick på mötet sammanfattas nedan: 



 



Sammanfattning av mötet 



  



• Årlig budget för reparation och underhåll ska förbrukas 



• På längre sikt kan budget behöva ökas 



• Strukturerat arbetssätt, ramavtal, besiktning, priolista, miljönytta, systematisk 



genomgång av befintliga anläggningar. Inspiration kan tas från Höjeå vattenråd. 



• Kostnad-nytta är oftast högre för rep underh än nyanläggning. Kostnad-nytta ska 



vara hög för att rep-underh ska genomföras. 



 



Beredningsgruppen beslutar 



• att lägga informationen till handlingarna 



 



§ 8.  Överlämning av avtal  



 Kansliet informerar  



 



Vi kommer inte utreda frågan om överlämnande av avtal vidare med jurister. 



Istället tar vi varje fall enskilt när behov uppkommer. De flesta markägare tar 



troligen inte upp ämnet, och om man ska ha en policy och göra det på rätt sätt så 



måste man gå till domstol med 250+ anläggningar. 



 



Beredningsgruppen beslutar 



• att lägga informationen till handlingarna 



 
 



§ 9.  Anmälningar  
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2024-08-29 Beställning av entreprenad för reparation av faunapassage och 



dämme på fastigheten Tolånga S:5, S:6 och 12:6, Sjöbo kommun 



2024-08-30 Beställning av entreprenad för anläggning av våtmarker på 



Blentarp 14:2, Sjöbo kommun 



2024-09-17 Samlokalisering av Segeåns vattendragsförbund och vattenråds 



kansli samt avtal med Kävlingeåns- och Höje å vattenråd 



2024-09-17 Den multifunktionella våtmarken i Södra Sandby -Ett år senare, 



Susanna Ibjer, Examensarbete Biologiska institutionen 



2024-09-24 Signerad beställning Båtisättningsramp vid Vombsjön, Sjöbo 



kommun 



2024-09-25 Avtal Lunds kommun 1,5 tjänst 



2024-10-01 Granskning Tomelilla vattentjänstplan 



2024-10-01 ÄTA Hjälmaröd våtmarker 



 



Beredningsgruppen beslutar 



• att lägga anmälningarna till handlingarna  
 



 



§ 10.  Vattenförvaltning  



Therese Parodi informerar.  



 



2024-09-12 Samråd fördjupad översiktsplan Sjöbo kommun 



2024-10-04 Samråd om MAXIMA VA SYD 



2024-10-16 Remiss Miljöfarlig verksamhet Nordic sugar AB 



2024-10-30 Samråd Vattentjänstplan Eslövs kommun 



 



Beredningsgruppen beslutar 



• att lägga informationen till handlingarna 



 



§ 11.  Recipientkontroll  



Therese Parodi informerar. 



  Inkomna månadsrapporter: 



2024-10-07 Månadsrapport sep 



 



Sammanfattning från månadsrapport i sep: 



• Flödena var fortsatt låga för alla stationer. 



• Låga syrgashalter noterades vid några av provpunkterna. 



• Tillståndet var ”syrefattigt” i Klingavälsån vid Sövdesjöns utlopp (pkt 50) 



• ”Svagt” i Torpsbäcken (pkt 19) 



• ”Måttligt” i Kävlingeån vid Gårdstånga kyrka (pkt 12 A) och i Vombsjöns 



bottenvatten. 



• Stark” grumlat vatten noterades i sjöutloppen från Vombsjön och Sövdesjön (pkt 



17 och 50). 



• Totalfosforhalterna var ”extremt höga” i Vombsjön, Vombsjöns utlopp (pkt 17) 



och i Bråån vid provpunkterna 27, 53A och 32, samt i Klingavälsån (pkt 50). 



• I Vombjön var siktdjupet ”litet” och klorofyll halten ”extremt hög”, vilket tyder 



på fortsatt hög planktonproduktion. 











  



7 (8) 



 



 



• Förfrågan från Sydvatten; de hjälper SLU med provtagning i Klingavälsån ca 



2ggr/mån (1 provplats) och har gjort det under lång tid. Finns möjlighet att lägga 



till provtagningarna inom vår recipientkontroll? SLU beställer prov, EG märker, 



provtar, skickar in. SLU betalar analys. För vattenrådets del skulle det kosta 900 



kr/prov. 



 



Kansliet kollar med SLU om de möjligtvis kan stå för kostnaderna.  



 



Nedanstående punkt bordlades: 



• Klara Vatten som reduktionsfiskat i Sövdesjön har sedan start rekommenderat att 



vi ökar provtagningen för att få mer kontroll vad näringen kommer uppströms. 



Just nu är den högsta punkten i systemet Sövdesjöns utlopp. De rekommenderar 



att vi vid samma tid som provtagning för Sövdesjön även tar i utloppen  på 



Snogeholmssjön och Ellestasjön som ligger uppströms Sövdesjön. 1 gång per år i 



alla tre sjöarna eftersom de är större än 100 ha och båt behövs ej. 



Rekommenderade parametrar är fosfor,  total kväve, färg, turbilitet, klorofyll, 



suspenderade ämnen, TOC, siktdjup (i aug).  



 



Beredningsgruppen beslutar 



- att kansliet tar en förnyad dialog med SLU om de kan stå för kostnaderna om 



vattenrådet inkluderar provtagningen från Sydvatten i Klingvälsån till 



recipientkontrollprogrammet. 



- att lägga informationen till handlingarna. 



 



§ 12.  Administration/Övriga frågor  



  Therese Parodi informerar 



• Sammanträdestider 2024 



Alla möten börjar klockan 9.00 



Beredningsgruppen onsdagar: 



13/11 Sjöbo 



Styrelsemöten torsdagar 



5/12  Höör



 



• Sammanträdestider 2025 



Alla möten börjar kl 9.00 – 12 



Inleds med 1 h dialogmöte VVP 2.0 



Beredningsgruppen onsdagar Styrelsemöten torsdagar 



15/1 Lund 13/2 Sjöbo 



19/3 Höör 10/4 Lomma 



3/9 Kävlinge 25/9 Lund 



12/11 Eslöv 4/12 Hörby 



Årsstämma: 22 maj, plats uppdateras längre fram  
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• Övriga frågor 



- 1 jan flyttar kansliet för Segeå vattenvårdsförbund och vattenråd till Lunds 



kommun 



- Kansliet höll möte 22 okt 2024 med kommunrepresentanter från alla 8 



medlemskommuner gällande ”Översvämning och Torka inom Kävlingeåns 



avrinningsområde” 



- Eventuellt kan Lunds kommun tillhandahålla en 50 % admintjänst som kan delas 



på de 3 vattenråden, Höje, Kävlinge och Segeå till en kostnad av ca 100 000 



kr/vattenråd årligen. 



 



  Beredningsgruppen beslutar 



• att lägga övrig information till handlingarna 



 



                



Therese Parodi & Christoffer Bonthron 



Sekreterare 



 



 



Digital signering på sista sidan  



 



Justeras: 



 



 



Hjalmar Åhrén 



Lunds kommun 



Mötesordförande  



Justeras: 



 



 



Patrik Lund 



Kävlinge kommun 



Justerare
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